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listopad 2021                                                                                                     4/2021 

Informační občasník Mariiny legie v Čechách a na Moravě 

 
 

ZZ  PPŘŘÍÍRRUUČČKKYY  MMAARRIIIINNYY  LLEEGGIIEE  
 

Maria a mystické tělo (pokračování) 

        Jako nikdo nemůže sloužit bližnímu jinak než ve 
společenství s Marií, stejně tak nikdo nemůže být hoden tuto 
povinnost plnit, pokud se nedostane na určité úrovni do 
Mariiných záměrů. To znamená, že čím užší je spojení s 
Marií, tím dokonaleji je naplněna Boží výzva lásky k Bohu a 
služby bližnímu (srov. 1 Jan 4,19-21). 
    Speciálním úkolem legionářů v mystickém těle je vést, 
utěšovat a osvěcovat ostatní. Tento úkol není možno 
přiměřeně splnit bez uvědomění si, že církev je mystické tělo 
Kristovo. Místo a výsady církve, její jednota, autorita, růst, utrpení, zázraky, 
vítězství, její rozdělování milosti a odpouštění hříchů, mohou být pochopeny 
pouze tehdy, jestliže Kristus žije v církvi, která pokračuje v jeho poslání. 
Církev plodí život Krista ve všech jeho pozemských údobích. 
    Každý člen církve je povolán její hlavou, Kristem, aby měl podíl na 
mystickém těle. „V konstituci Lumen gentium čteme: Ježíš Kristus „po 
seslání svého Ducha vytvořil své tajemné tělo z bratrů povolaných ze všech 
národů. V tomto těle se rozlévá Kristův život do věřících (…). Jako všechny 
údy lidského těla vytvářejí jediné tělo, i když je jich mnoho, podobně i věřící v 
Krista (srov. 1 Kor 12,12). Různost údů a jejich činnost se uplatňuje při 
budování Kristova těla. Jeden a týž Duch rozděluje k užitku církve různé dary 
ze svého bohatství a podle potřeb služeb v církvi“ (CL 20). 
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ZZ  RRAAKKOOUUSSKKÉÉ  RREEGGIINNYY  LLEEGGIIOONNIISS  33//22002211  

Vážení duchovní vůdci! Milí aktivní a modlící se členové! 
Milí přátelé Mariiny legie! 

     Mariina legie oslavila 100. narozeniny! 
     V předvečer svátku Narození Panny Marie, 7. září 1921, se shromáždilo 
několik žen s Frankem Duffem a knězem kolem sošky Neposkvrněné, aby 
společně přemýšleli, co mohou udělat, aby byl Bůh ve světě víc milován. 
     My máme dnes dvě úlohy: Za prvé: přijmout a žít plně systém Legie, který 
se od té doby osvědčil na celém světě. A za druhé: usilovat, abychom i dnes 
používali apoštolát a obraceli se k lidem s otevřeným srdcem a rozpřaženýma 
rukama. Přivést s Marií světu Ježíše je náš velký úkol i v příštích letech. 

Ve spojení v lásce k Ježíši a Marii Vás srdečně zdraví 
Elisabeth Ruepp, prezidentka senátu. 

 

Wiltrud Zecha: V Linci to začalo… 

     Stísněně jsme pokukovali po číslech, která ukazovala nakažené 
koronavirem, ale přesto jsme byli rozhodnuti uskutečnit plánované PPC do 
Bukurešti. Ale v polovině května již bylo jasné, že pandemická situace v 
Rumunsku nám tuto cestu nedovolí. 
     Na doporučení senátu jsme se rozhodli, že uspořádáme týden apoštolátu v 
Rakousku. Při modlitbách se ukázalo, že vhodným místem by mohlo být 
město Linec v Horním Rakousku. Za velké pomoci místních legionářů jsme 
rychle našli ubytování, a sice v mládežnickém domově. V blízké farnosti nám 
bylo dovoleno v ulicích a bytových domech provádět apoštolát a návštěvy 
ode dveří ke dveřím. 
     Hned jsme telefonicky zorganizovali skupinu legionářů, kteří byli ochotni 
se tohoto nasazení zúčastnit. Jedna legionářka byla na takové akci poprvé. 
Všichni jsme se sešli 20. června. Duchovní vůdce P. Karl Handler CO z Vídně, 
dva legionáři ze Štýrského Hradce, dva z Tyrolska a jedna z Dolního Rakouska. 
Hned jsme si rozdělili úlohy. V tom nám velmi pomohli místní legionáři z 
komitia Linec. Jeden se také zúčastnil apoštolátu s námi. 
     Každý den jsme začali ranními chválami. Jen první den jsme se je modlili 
venku, pak vždycky v noci přišla bouřka a všechno bylo mokré. Během dne 
bylo ale horko, a tak jsme mohli apoštolát venku provádět. Po dobré snídani 
jsme jeli do města a zúčastnili jsme se mše svaté a pak nám bylo přiděleno 
naše pracovní místo. Asi v 10 hodin jsme se vydali na cestu. Někteří 
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navštěvovali lidi v bytech s pozváním pana faráře na nedělní mši svatou. Další 
dvojice byly poslány do různých parků, aby tam lidem zvěstovali radostnou 
zvěst. Potkávali jsme nejrůznější lidi, přisedali jsme k nim na lavičku. Ať to 
byly matky s malými dětmi nebo žebráci, ženy při polední přestávce, mladí 
muslimové – většina z nich nám věnovala čas pro rozhovor. Skoro všichni si 
rádi vzali nabízenou zázračnou medailku, někteří si ji hned pověsili na řetízek 
na krku. Také jsme lidem vysvětlovali, jak je důležité vybudovat si osobní 
vztah k Bohu. Maria nám může pomoci, chce nás vést k Ježíši. 
     V poledne si každá dvojice našla místo, kde se mohla posilnit a odpočinout 
si. Brzy se ale pokračovalo asi do 16.30. V 17 hodin jsme se opět sešli k 
modlitbě a výměně zkušeností. 
    Napjatě jsme poslouchali zprávy o mnohdy úžasných setkáních a děkovali 
Bohu za mnohé milosti, kterých se nám dostávalo. Odmítnutí bylo málo, ale v 
domech s námi někteří lidé nechtěli mluvit. 
    Po setkání s rozdělením práce na další den jsme si připravili jednoduchou 
večeři, která byla jednou dokonce obohacena koláčem, který upekl prezident 
komitia. Někdy zbyla ještě chvíle na pobožnost, než jsme se vydali do našeho 
ubytovacího zařízení ke spánku. 
    Vrcholem našeho pobytu v Linci byla návštěva u biskupa Dr. Scheuera, 
kterému jsme podali zevrubnou zprávu o našem apoštolátu. Srdečně nám 
děkoval za naši práci a informoval se o situaci Mariiny legie v Rakousku. 
    Při volném odpoledni jsme podnikli pouť na Pöstlingberg, děkovali jsme 
Matce Boží za její vedení a občerstvili jsme se v blízkém hostinci. 
    O mnoha z téměř 700 kontaktů by se dalo mnoho zajímavého vyprávět. 
Zprostředkovali jsme jeden návrat do církve, získali jsme dva pomocné 
legionáře do zkušební doby. Zažili jsme mnoho dlouhých rozhovorů. 
    Je záhodno takové akce zorganizovat ve vlastní zemi i v příštích letech. 
Mnoho lidí touží slyšet o Boží lásce k nám lidem. 
 

Zprávy ze zahraničí 

    Rakousko 

    Legionáři se snaží o rozšiřování. Jedno prezidium s 10 členy a 44 
pomocnými členy navštěvuje rodiny dětí připravovaných na první svaté 
přijímání s putovní soškou Panny Marie, dělá pouliční apoštolát a navštěvuje 
pomocné legionáře. Dva legionáři vyučují katechismus mezi Albánci. Jedno 
perské prezidium se čtyřmi členy se stará o Peršany, kteří se připravují na 
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křest nebo byli nedávno pokřtěni. Založení druhého perského prezidia ve 
Vídni se plánuje. Komitium Innsbruck a kurie Salzburg dělají nábor členů a 
zakládají prezidia. Komitia Štýrský Hradec a Celovec zorganizovala ve Villachu 
Mini-PPC, kterého se zúčastnilo 23 mladých legionářů a 7 legionářů mladého 
ducha. Navázali více než 1 000 kontaktů. U příležitosti roku sv. Josefa byla 
v jedné kurii poslána do oběhu socha sv. Josefa. 
    Polsko 

    Regie Lublin: Většina prezidií opět pracuje. Schůzky regie se konají od 
června. Legionáři navštěvují nemocné v nemocnicích i v domácnostech a 
pomocné legionáře. Kromě toho vykonávají i další práce. Duchovní vůdce 
povzbuzuje všechny legionáře, aby studovali Příručku. Komitium Varšava 
Praga má 16 přímo přidružených prezidií a 3 kurie s celkem 311 aktivními 
členy a 392 pomocnými členy. Práce zahrnují návštěvy v domovech pro 
seniory, nemocnicích a hospicích, u nemocných a starých lidí. Mnohá prezidia 
organizují růžencové skupiny nebo se v nich účastní. Rozdávají zázračné 
medailky a růžence. 
     Rumunsko 

     Regie Satu Mare: Při setkání v prosinci 2020 bylo přítomno velmi málo 
členů. Jedno prezidium při dómu má 12 aktivních a 370 pomocných členů. 
Další prezidium má 9 aktivních a 13 pomocných členů. Legionáři se na 
venkově starají o staré a nemocné lidi, kteří žádají o svátosti, když se 
nemohou účastnit mše. Mají v plánu čištění hrobů. Kurie Sarkoz Livada 
navštěvovala nemocné a lidi upoutané na svůj dům. Jeden člověk přijal po 
dvaceti letech svátost smíření a svátost nemocných a 7. října se odebral na 
věčnost. V komitiu Nagyvarad (Velký Varadín) se konala 7. září rekolekce.  
    Lotyšsko 

    Některá prezidia se opět setkávají a konají hlavně pouliční apoštolát. 
Někteří staří legionáři nechtějí už v činnosti pokračovat. Plánuje se setkání 
komitia. 
    Litva 

    Komitium Telšiai: Jedno prezidium s 10 členy a 142 pomocnými členy vede 
tři růžencové skupiny s celkem 60 farníky. Mají kontakt s pomocnými členy. 
Navštěvují lidi doma a v nemocnicích a přivádějí je ke svátostem. Nechali 
sloužit mši za bývalého člena, který oslavil sté narozeniny a nyní je modlícím 
se členem. Jedna kurie se 7 prezidii má bohatý pracovní program s mnoha 
návštěvami. Během covidových omezení měli legionáři telefonický kontakt 
s 64 pacienty v nemocnici. 
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PPŘŘÍÍSSPPĚĚVVKKYY  LLEEGGIIOONNÁÁŘŘŮŮ  
 

Z promluvy pana biskupa Herbsta na srpnovém Komitiu 2021 

     Pan biskup se zastavuje u textu z Příručky Mariiny legie – „Laici působí 
sjednoceně jako živý organismus…“ 
    Je otázkou, když se scházíme, zda se na setkání těšíme, jak se k sobě 
chováme, jak se máme vzájemně rádi. V dnešní společnosti je mnoho 
negativních vztahů, a to i v Církvi. Až to člověka bolí. V Mariině legii by to tak 
být nemělo. Naštěstí jsme blízko ideálu. Má to obrovský význam. Dělat 
apoštolát a nemít lásku je špatné. Musíme mít radost z úspěchu druhého, 
táhnout „za jeden konec.“ Sám svatý Pavel říká: „Kdybych neměl lásku, nic to 
neprospěje…“ 

Zapsala Eva Peroutková 
 

Eva Peroutková: Halloween 

    Vyšla jsem si s manželem na nedělní procházku lesem. Samozřejmě i 
s kabelkou s medailkami – ty se vždycky mohou hodit. Při okraji cesty jsme 
k našemu údivu naráželi na strašidla z igelitů, na namalovanou strašidelnou 
kostru, na dřevěného zubatého krokodýla a v pavučinách ze sítí byli navěšení 
velcí pavouci. „Tak to je pěkné“, řekli jsme si „takhle oslavovat halloween a 
strašit děti na stezce odvahy“. Došli jsme až ke třem mladým paním, které 
tuto „atrakci“ připravovaly. Jedna z nich byla též pomalovaná jako velké upíří 
strašidlo. „Tak co, oslovit tyhle?“ zeptal se mě manžel. „Tak ty asi ne“, 
odpověděla jsem. Po pár krocích jsem ale znejistěla: „Víš co, zkusíme to“ a 
vrátili jsme se.  Opravdu manžel oslovil první z žen. „Jé, děkuji, ale já jsem od 
vás už medailku dostala a jsem za ni moc ráda. Dal jste mi ji, když byl mému 
chlapečkovi jeden měsíc a já jsem mu ji přiložila do alba k jeho fotografiím.“ 
„Jé, to je ale hezké“, řekla druhá paní, když uviděla obrázek Panny Marie a 
přidalo se k ní i to ošklivé halloweenské strašidlo. Všechny paní měly velkou 
radost a já jsem ještě přidala to své: „Panna Maria chrání, pomáhá a vede do 
nebe“. Prostě, Panna Maria si jistě poradí i s halloweenem. 
 

Drazí bratři a sestry, legionáři Panny Marie! 

    Srdečně Vás všechny zdravím. Děkuji P. Viktoru Frýdlovi, že věnoval část 
své knihovny k dispozici nám legionářům Panny Marie. Z tohoto našeho 
nového pokladu právě pročítám Životopis Terezie z Lisieux od karmelitána 
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Mons. Guy Gauchera a nalézám zde mnoho i pro nás velmi inspirativních 
myšlenek. 
    Např. tato Terezčina modlitba: 
    Ó Ježíši, kéž bych mohla vypovědět všem malým duším, jak nevýslovná je 
Tvá laskavost... cítím, že kdybys dokázal nemožné a našel duši slabší a 
nepatrnější než je moje, zalíbilo by se Ti zahrnout ji ještě větší přízní, kdyby se 
odevzdala s naprostou důvěrou Tvému nekonečnému milosrdenství. Snažně 
Tě prosím, aby sis vyvolil legii malých obětí tvé LÁSKY!...(Srov. Guy Gaucher, 
Životopis Terezie z Lisieux, str. 156-7) 
    Co myslíte, nemohl Pán Ježíš své milované Terezce odpovědět právě 
vznikem naší Legie? 
    Ať ano či ne, co kdybychom vedle rozdávání zázračných medailek a všeho 
dobrého, co již konáme, ještě přidali mnoho drobných skutků lásky, věrni 
svému stavu, jako to dělala sv. Terezička? 

V Kristu a Marii Vaše sr. Jaromíra 
 
 

Oslava 100 let Mariiny legie ve Staré Boleslavi 23. 10. 2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hned po ránu 
jsme začali mší 
svatou v krásně 
nově opravené 
bazilice Panny 
Marie. 
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Po ní jsme se přesunuli do 
farního centra, kde jsme měli 
možnost se občerstvit. 
 
 
 

Abychom se lépe poznali 
pověděl každý něco o sobě. 
 
 
 
 
 

Pomodlili jsme se modlitby 
Mariiny legie. 
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Děti zatím měly splnit několik úkolů. 
 
 
 

 
 

Součástí programu bylo také promítání fotografií z oslav ve Vídni, povídání na 
různá témata, oběd… 
 
 
 
 
 
Nakonec přišla řada i na 
písničky s kytarou. 
 
 
 

Milada 
_____________________________________________________________________________ 

Příspěvky pro další vydání R.L. můžete posílat na adresu:         jelinkova.milada@seznam.cz 

nebo                                                                                      Milada Jelínková 

                                                                                               Žacléřská 19, 197 00, Praha 9 – Kbely 


